
 

Referat fra skolebestyrelsesmøde på Grøndalsvængets Skole 
27. oktober  2016 kl. 17.30 – 19.30 

Sted: Personalerummet 

Deltagere: Dorte, Lars, Thulani, Lisbeth, Marianne,  Sofie, HO, GF, FK, AHN, MF , Elevrådsrepræsentanter: Janan, Ahmed 

Afbud: Katrine, Trine, Stine 

Emne (ansvarlig) Hvad skal vi udrette? Proces hvordan?) Tid Beslutning – hvem gør hvad? 
Formalia  
 

Følge op på og godkende 
referat 

 5 min Katrine har tilføjelse til referatet. GF har skrevet det ind og 
rundsender igen til alle. Referatgodkendelse udskydes til næste 
møde. 
Dagsorden godkendes. 

Nyt fra elevråd 
 
 

Sikre at sager fra elevrådet 
bliver behandlet og evt. 
implementeret 

Elevrådsrepræsentanterne 
orienterer om emner 
behandlet i elevrådet 

10 min På elevrådsmødet har der været drøftelser omkring klassernes 
forskellige regler for brug mobiler. 
Det store elevråd vil gerne indstille til at mobiler i 6. -9. kl. skal 
lægges i en kasse ved lektionsstart. Når der er brug for mobilen som 
pædagogisk redskab kan læreren udlevere denne til eleverne. 
SB drøfter emnet og bakker op om indstillingen. 
Det besluttes at elevrådet arbejder med forslag til principper. 
Forslaget skal ligeledes omkring lærergruppen til drøftelse. 
 

Skolefond 
 
 

Budget for fonden gennemgås Drøftelse  10 min HO gennemgår regnskab for Skolefonden. 
Det bringes op, at det er vigtigt, at der er åbenhed og 
gennemskuelighed omkring Elevfonden, således at elever, forældre 
og ansatte kender til den og procedurerne omkring den. 
HO genudsender Elevfondsprincipper til alle parter. 
 

Kontaktforældremøde 
og suppleringsvalg 
 

Program for den 10. november 
udformes. 

Gennemgås og drøftelse 15 min  
1. 
Suppleringsvalg 
Der skal vælges seks suppleanter til skolebestyrelsen. 
HO har inviteret alle skolens forældre til mødet gennem intra og vil 
gøre yderligere reklame for de ledige pladser – plakater, 
morgencafe etc. 
Lars har meldt sig til at gøre lidt reklame for skolebestyrelsens 



arbejde på selve mødet. 
 
2. 
Byggesag 
Byggeudvalget kommer og informerer om tidsplanen for byggeriet. 
 
 
HO sørger for at der vil være kaffe og kage på mødet. 
 

Byggesag 
 
 

Seneste tidsplan gennemgås Drøftelse om informationer 
og tiltag.   
 

20 min  
HO udleverer tidsplan og gennemgår.  
Nedrivning af KKFO-bygningen er påbegyndt. 
 
Lars spørger ind til dato for tidsplan for arbejdet med udearealerne. 
HO undersøger og vender tilbage. 
 
Bygherren, JAKON, har lovet at lave hjemmeside, hvor de 
informerer om byggeriet. 
 
SB udtrykker, at de gerne ser, at der bliver opsat permanente 
byggepladshegn. Disse vil kunne have ”kighuller” i plexiglas, som 
man vil kunne kigge på byggeriet gennem. Hegnene vil også være 
velegnede til elevudsmykning. 
 
HO vil fremover udsende referater for byggeudvalgsgruppen til 
skolebestyrelsen. 
 
 

Principper for 
vikardækning 
 

Tage stilling til 
film/hygge/spisning. Skal der 
nedskrives retningslinjer? 

Drøftelse 15 min  
Principper for vikardækning 
Under punktet generelt ønsker SB, at der skal tilføjes, at vikarerne 
bør benytte bevægelsesaktiviteter i klasserne, hvis der ikke er 
planlagte aktiviteter. Katrine har lovet at formulere forslag til denne 
tilføjelse til principperne. 
SB foreslår, at skolen via intra melder ud om årsag til vikardækning, 
da det meste vikardækning skyldes læreres tur med andre elever, 
kursus og ferie. 
 



 
Principper for brug af film i undervisningen og i pauser 
Emnet drøftes og SB melder klart ud, at der er blevet vist for meget 
film i undervisningen og i spisepauserne i den seneste periode. 
Film der vises på skolen bør være en del af undervisningen og med 
et klart pædagogisk og fagligt formål. 
HO og den øvrige ledelse melder dette ud til lærere, pædagoger og 
vikarer. 
Der er ligeledes et indtryk af, at der på KKFOen har været vist 
musikvideoer, der ikke matcher aldersgruppen. SB henstiller til at 
det understreges at der strammes ind omkring dette. 
 
  

Økonomi Gennemgang af 3. prognose  
 

Drøftelse om skolens 
grundlæggende ramme. 

20 min Skoledel: 
HO uddeler 3. prognose og gennemgår tallene. 
Der er planlagt med et underskud, da økonomien i dette budgetår 
er med grundlag i elevtallet 5.9.2015, som var ekstraordinært lavt. 
Elevtallet for september 2016 var væsentlig større, så økonomien 
for 2017 ser lidt bedre ud. 
 
KKFO: 
Efter sammenlægning på fritidshjemsdelen – Fynshuse-Borup – er 
regnskabet nu samlet. Der arbejdes på at kunne overføre et 
overskud for at kunne imødekomme de varslede besparelser i 
2017. 
 
HO 
Der arbejdes på en ny ressourcefordelingsmodel, hvor tildelingerne 
på tosprogsområdet/sociale kriterier sandsynligvis nedjusteres. Det 
vil få negativ indvirkning på GVS, med mindre der tildeles yderligere 
ressourcer på andre områder. HO har møde med centerchef 
Camilla Niebuhr, hvor dette vil blive bragt op. 
 

Nyt fra…. 
 

- Forældrene 
- Skolen 
- KKFOén 

Drøftelse 15 min Skolen 
Teknisk serviceleder, Benny går på efterløn pr. 28.10. Der ansættes 
til stillingen omkring 1. marts. 
Valgfagseleverne (9.kl) på Niels Brock og Nørre Gymnasium får stor 
ros for deres adfærd og engagement. 



 

 
KKFO 
Der har været drøftelser omkring placering af kommende 0. kl.- 1. 
klasseselever på de to KKFOmatrikler. Beslutningen er faldet på at 
kommende 1. kl. rykker til Borup og nye 0. klasseselever placeres i 
nr. 79. Dette er meldt ud på møde med nuværende 0. klasseselever 
i denne uge. Forældrene gav udtryk for at det er den rigtige løsning 
for alle parter. 
 
Forældre 
Spørger ind til fordelingen af lærerfravær – er det muligt at få et 
overblik, hvor meget der skyldes ferie, sygdom, ture etc.? 
 
 
 

Eventuelt 
 

  5 min Skoleballet på onsdag ligger uheldigvis samtidig med FCKs 
Champions League kamp – der er bekymring for at drengene bliver 
hjemme for at se kampen i stedet for at gå til skolebal. Kan festen 
flyttes?  
Det er desværre for sent at flytte festen. Forhåbentlig kan en del 
drenge lokkes herover alligevel. 


